
Po dvou letech mají občané v Ostravě 
– Svinově opět možnost zapojit se do sdru-
žené e-aukce na elektřinu a zemní plyn, 
pořádané společností eCENTRE a ušetřit 
tisíce, či desetitisíce korun ve svých rodin-
ných rozpočtech, které tak mohou efektiv-
něji využít pro své potřeby.

Ostrava-Svinov, jako jeden z městských 
obvodů Ostravy už několik let využívá 
elektronické aukce u veřejných zakázek, 
a to v rámci tzv. Systému sdružených ná-
kupů, který město zavedlo v roce 2010 pro 
všechny organizace města. Díky e-aukcím 
šetří město stovky milionů korun. Samotný 
městský obvod šetří tímto způsobem na-
příklad u energií, zemního plynu, teleko-
munikací či stavebních zakázek.

Tuto možnost jsme pro naše občany 
opět připravili na základě dobrých zkuše-
ností a pozitivních výsledků z roku 2013, 
kdy jsme zapojení pro občany do e-auk-
ce realizovali jako první městský obvod 
v Ostravě. Tehdy se zapojilo téměř 60 do-
mácností, které ušetřily 24,58% na svých 
nákladech. 

Zajímaly nás výsledky současných sdru-
žených e-aukcí a to, jak si stojí v porovnání 
z minulých let.

„Do e-aukce která proběhla 30.7.2015 
se zapojilo přes 1400 domácností, které 
ušetřily dohromady přes 9,1 mil. Kč Díky 
průměrným úsporám 21,32% na elektřině 
a 27,58% na plynu, tak domácnosti ušetří 
skutečně nemalé peníze. Za zmínku stojí 
skutečnost, že žádná domácnost neskonči-
la bez úspory a například u zemního plynu 
606 z 664 domácností ušetřilo více jak 
20%. 

Výjimkou nejsou ani domácnosti šetřící 
okolo 10 tisíc Kč ročně i více. Např. rodina 
ze Svinova, která se zapojila individuálně 
v květnu tohoto roku ušetří, pouze na zem-
ním plynu při spotřebě 35 MWh, 13.500 Kč 
za rok.“

„Víme, že sdružené e-aukce jsou ze-
jména u energií vhodným nástrojem ke 
snížením cen za elektřinu a zemní plyn. 
„Domácnosti jsou v nevýhodě, protože jako 
jednotlivci nakupují energie v nižších obje-
mech, než třeba středně velké fi rmy. Mají 
tak horší vyjednávací pozici. Pokud se ale 
sdruží několik stovek, či tisíců domácností 
dohromady, je to pro dodavatele natolik 
zajímavý objem poptávky, že jsou schopni 
nabídnout výhodnější ceny. Navíc málokdo 
z nás čte detailně všechny obchodní pod-

mínky ve smlouvách a řeší, z čeho se nám 
skládají faktury za elektřinu či plyn. Cílem 
naší služby je také to, aby byly sjednocené 
podmínky pro dodavatele, kteří pak v e-
-aukci o celou skupinu domácností soutěží. 
Dodavatelé jsou pak schopni dát a ná-
sledně garantovat výrazně lepší ceny, než 
v případě individuálního sjednávaní smluv 
za standardní ceníkové ceny. Nabízíme jim 
tak férovou soutěž,“ …. vysvětluje obchodní 
partner eCENTRE Zbyněk Rýpar, který ve 
Svinově přihlášení do e-aukce zajišťuje. 

Této možnosti již využilo přes 25 tisíc 
domácností z celé ČR, které ušetřily více 
jak 230 mil Kč. Naprostá většina se e-auk-
ce účastní opakovaně. Do aukcí se samo-
zřejmě mohou zapojit i občané, či fi rmy 
z okolních městských obvodů. Smyslem je 
služba pro občany a v tomto směru není 
nijak omezena místní příslušností.

Jaká může být konkrétní výše úspory 
u jednotlivých domácností? To se nyní 
mohou občané dozvědět před samotnou 
e-aukcí na kontaktním místě. Díky novin-
ce, tzv. EXPRES AUKCI je možné si přímo 
na místě nechat udělat cenové porovnání, 
a pokud se vám dosažená úspora bude 
líbit, můžete se nechat zapojit do e-aukce 
a zajistit si dodávky energií za vysoutěžené, 
momentálně mimořádně nízké ceny, které 
byly dosaženy v předchozí aukci.

Pro lidi je tato služba úplně ZDARMA. 
Pořadatelské fi rmě neplatí za zprostředko-
vání e-aukce nic ani město. Aukční popla-
tek zaplatí fi rmě po ukončení aukce vítězný 
dodavatel, jenž e-aukci vyhraje.

Pro účast v e-aukci si stačí s sebou na 
kontaktní místo přinést:
• kopii smlouvy se stávajícím  dodavate-

lem (včetně všech dodatků) 
• kopii ročního vyúčtování spotřeby elek-

trické energie či zemního plynu. 

Zájemci se mohou dostavit na kon-
taktní místo, které je pro vás připraveno 
kanceláři č. 3 na Úřadě městského obvodu 
Ostrava-Svinov každou středu v těchto 
termínech:

září 2015www.svinov.ostrava.cz   posta@svinov.ostrava.cz

Svinovská radnice pro své občany 
- SNÍŽENÍ CEN ENERGIÍ - • Senior linka

• Z jednání Rady
• Drakiáda
• Edith a Marlene
• Podzimní sběr
• Blahopřání jubilantům 
• Čtenářské dílny v naší škole 
• Jak svinovská „zuška“ ke Keltům 

přišla 
• Letní tábor Z pohádky do 

pohádky velkoobjemových 
odpadů

• Dílna techniky ve světě dětí – 
zážitkové tvůrčí dílny v rozvoji 
technického myšlení učitelů a dětí 
v mateřské škole

• Sportem proti kriminalitě mládeže
• Projekt: „Zvídavý předškolák“
• Rekonstrukce MŠ Polanecká 92
• Zotavovací pobyt žáků

ve Velkých Karlovicích
• Paměť Ostravy pokračuje…
• Okem ostravaka
• Pár otázek pro laskavého čtenáře
• Kluci a holky!
• Rybářský tábor na Slezské Hartě
• Mezinárodní mistrovství 

České republiky v lovu ryb 
plavanou a fantastický výsledek 
svinovského občana Radima 
Vytřase

• Nesprávné parkování vozidel
• Činnost mužských soutěžních 

družstev u svinovských hasičů 
v roce 2015

• Házenkářské oddílové soustředění
v Kunčicích pod Ondřejníkem

• TJ Sokol Svinov, oddíl národní 
házené

• Volejbal TJ Sokol Svinov
• TJ Sokol Svinov – družstvo mužů
• Slavení svátečních dní
• Proměna Husova sboru
• Inzerce

(pokračování na straně č. 3)
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Čtenářské dílnyČtenářské dílny
RekonstrukceRekonstrukce
MŠ PolaneckáMŠ Polanecká

Letní tábor - Z pohádky do pohádkyLetní tábor - Z pohádky do pohádky

Návštěva pana senátoraNávštěva pana senátora
doc. MUDr. Petera Koliby, CScdoc. MUDr. Petera Koliby, CSc
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Středa 23. 9. 2015 od 15 do 18 hod
Středa 30. 9. 2015 od 15 do 18 hod
Středa  7.10. 2015 od 15 do 18 hod

Veškeré dotazy občanům zodpoví kom-
petentní obchodní partner eCENTRE, 

který bude zajišťovat konzultace a sběr 
podkladů od občanů. V případě, že vám 
dané termíny nevyhovují, kontaktujte 
obchodního partnera eCENTRE, se kterým 
se můžete individuálně domluvit.

Více informací najdete na www.ecentre.cz

Kontakt: 
Zbyněk Rýpar
obchodní partner eCENTRE
tel: 777181691
e-mail: zbynek.rypar@partnerecentre.cz

Mgr. Lenka Hrušková a Zbyněk Rýpar

Rada městského  obvodu Svinov  na 
základě nabídky  Městské policie Ostrava 
(MPO) hodlá zavést pro občany Svinova 
novou službu  určenou především pro 
seniory, osoby se zdravotním postižením 
a sociálním handicapem, či osaměle žijící.  
Projekt  Senior linka je MPO realizován již 
od roku 2009, k dnešnímu dni je v Ostravě 
nainstalováno 222 Senior linek. 

Princip spočívá v instalaci zařízení vy-
sílače v obytném prostoru, ten je ovládán 
dálkovým ovladačem, který je ve formě 
náramku nebo přívěsku. Klient jej může 
užívat nepřetržitě, tzn. i při koupání  nebo 
sprchování. Tento přenosný ovladač je 
doplněn pevným tlačítkem u vchodových 
dveří. Po zmáčknutí tlačítka je vyslána 
předem nadefi novaná zpráva s žádostí 

o pomoc, která je doručena na Integrované 
bezpečnostní centrum MSK, pracoviště 
městské policie na dispečerském sále s ne-
přetržitým provozem. Operační technik 
okamžitě po příjmu zprávy vysílá na místo 
nejbližší hlídku městské policie k prove-
dení opatření. Důvodem k vyslání signálu 
může být kromě zdravotních problémů 
také skutečnost, že se osoba dostane do 
ohrožení svého zdraví, života nebo majetku 
v souvislosti s vloupáním nebo podvodným 
vniknutím do bytu. 

Jak získat Senior linku? Na základě 
přijatých žádostí (formulář k dispozici na 
podatelně radnice) zakoupí  ÚMOb  1 - 5 ks 
Senior linek v hodnotě 5 530,- Kč/ks (po-
dle zájmu občanů).  Zařízení Senior linky je 
na základě podepsané dohody zapůjčováno

bezplatně. Senior si hradí pouze provoz, 
což činí cca 200,- Kč ročně (SIM karta od 
operátora pro odesílání zpráv). Montáž, 
proškolení, pravidelné měsíční kontroly 
provádí strážník – okrskář, servis (výměny 
baterií, odstraňování poruch) realizují tak-
též zaměstnanci Městské policie Ostrava.

V případě přestěhování klienta, úmrtí 
je Senior linka na základě ustanovení do-
hody vrácena MPO a je instalována dal-
ším potřebným dle pořadníku, který bude 
zaveden od října tohoto roku. Senior linky 
budu zakoupeny a instalovány na začátku 
roku 2016. Rozhodující pro nárok k získání 
Senior linky bude pořadí přihlášení zájem-
ců a trvalý pobyt na území MOb Svinov. 

Mgr. Lenka Hrušková

Svinovská radnice pro své občany - SNÍŽENÍ CEN ENERGIÍ -

Senior linka

(pokračování ze strany  č. 1)

Výsledky červencové e-aukce eCENTRE pro domácnosti

Z jednání Rady 
Rada MOB Svinov v období červen 
– srpen 2015:

s o u h l a s í 
s nákupem včetně montáže kamerového 
systému u vstupů na budovách ZŠ a MŠ 
Ostrava-Svinov, p.o. – budovy Bílovecká 
10 a E.Rošického 1082

s o u h l a s í
s dodávkou a montáží plynové kotel-
ny MŠ Polanecká 92, Ostrava-Svinov, 
systém měření a regulace dle přílohy 
předloženého materiálu (podání cenové 
nabídky na veřejnou zakázku)

r o z h o d l a
provádět údržbu dopravního značení 
a informačního systému názvů ulic 
a místních cílů v městském obvodu Svi-
nov na základě rámcové smlouvy o dílo, 

uzavřené s vítězným uchazečem na dobu 
určitou do 30. 06. 2017

s o u h l a s í
se zvláštním užíváním – prokopáním 
částí komunikací v areálu garáží na ul. 
Sabinově za účelem realizace podzemní 
elektrické kabelové přípojky NN 0,4 kV 
pro garáž na pozemku parc. č. 563/2 
v k. ú. Svinov, obec Ostrava za podmínek, 
že:
1. výkopový a stavební materiál nebu-

de uložen na povrchu komunikace, 
průchod a průjezd bude po celou dobu 
stavby zachován, 

2. znečištění komunikace stavbou bude 
neprodleně odstraňováno, 

3. v místě výkopu bude zajištěno pro-
vedení řádných konstrukčních vrstev 
komunikace, zhutnění na požadovanou 
mez a uvedení povrchu dotčených 
komunikací do původního stavu;  vo-
zovka bude v místech výkopů udržová-

na investorem v řádném stavu po dobu    
36 měsíců

p r o j e d n a l a
vyhodnocení cenových nabídek na veřej-
nou zakázku malého rozsahu s názvem: 
„Provádění běžné údržby v objektech 
bytového fondu a nebytových prostorů“ 
v majetku statutárního města Ostravy, 
se svěřenou správou městskému obvodu 
Svinov

p r o j e d n a l a
možnost poskytnutí dotace z Operačního 
programu Životní prostředí na obnovu 
a výsadbu zeleně ve vybraných lokalitách 
v Ostravě-Svinově

p r o j e d n a l a
projektovou dokumentaci na akci „Vybu-
dování zahrady u MŠ Polanecká v přírod-
ním stylu“, kterou zpracovala Ing. Pavla 
Kociánová Kašubová
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Ráda bych vám připomněla, že ve druhé 
polovině října proběhne naše tradiční 
DRAKIÁDA. Na školním hřišti jako obvykle 
se bude prohánět spousta draků, orlů, 
pohádkových postav, ale také netradiční 
domácí výroba, která je v naší soutěži, jak 
jinak, hodnocena nejvyššími body.

Takže už nakupujte materiál, stahujte 
návody a tvořte, v říjnu 
se na vás těšíme. Termín 
bude upřesněn tradičními 
informačními kanály  
Jen pro inspiraci foto 
z roku 2013.

Těší se na vás celá 
kulturní komise. Katka 
Andrlová

Komise pro občanské záležitosti při Radě městského obvodu Svinov
Vás zve na poznávací zájezd
Kdy: 8. 12. 2015 (úterý)
Kde: Exkurze v závodu Hyundai Motor Manufacturing Czech
         Prohlídka výrobny medových dortů MARLENKA
Odjezd v ranních hodinách od ÚMOb Svinov.
Cena: 100,- Kč (V ceně je zahrnut i vstup do Marlenky)
Přihlášky jsou možné na podatelně úřadu od 1. 11. 2015

Drakiáda

V pondělí 16.11.2015
bude z technických důvodů 

Úřad městského obvodu Svinov
UZAVŘEN.

Edith a Marlene
I v letošním roce pro vás komise pro 

občanské záležitosti při Radě městské-
ho obvodu Svinov připravila spoustu 
zajímavých akcí. Poslední z nich byl 
vynikající muzikál Edith a Marlene v di-
vadle Jiřího Myrona. Představení bylo 
bez nadsázky úžasné a všichni účastníci 
odcházeli velmi spokojeni a obohaceni 
o nový kulturní zážitek.

Komise pro občanské záležitosti 
pro vás (svinovské občany) chystá 
i další zajímavé výlety a akce, doufám, 
že se alespoň na některých z nich zase 
potkáme.

Za komisi pro občanské záležitosti
Pavlína Kuráňová

Vážení svinovští občané, zveme Vás na

SOUSEDSKÉ
OPEKÁNÍ 
BUŘTŮ

které se koná dne 18. 9. 2015
od 15.00 hodin na BEČKÁRNĚ

(Svinov-Dubí, ul. Luční – rybářská chata)

Vstupné: buřty k opékání

Ostatní ingredience: zdarma
(chléb, hořčice)

Občerstvení: pivo a nealkoholické 
nápoje zajištěny

Za klub „Slunečnice“ zvou
Radka Jančíková, Jiří Vonšík,

a Jiřina Broulíková 

Podzimní sběr 
velkoobjemových odpadů

Sdělujeme občanům, že přistavení kontejnerů pro sběr velkoobjemového komunální-
ho odpadu v městském obvodu Svinov se uskuteční ve dnech od 20.10. – 23.10.2015, a to 
dle níže uvedeného rozpisu.

Kontejnery nejsou určeny pro stavební suť!  Na tento druh odpadu je určen kontejner, 
který je umístěn v areálu Technického dvoru. Stavební suť je přijímána po předložení ob-
čanského průkazu od občana s trvalým pobytem v městském obvodě Svinov, v množství 
1 přívěsný vozík na občana za rok. 

Pavel Mitura - ředitel TD Ostrava-Svinov

č.
kont. ulice upřesnění datum 

přistavení
datum 
odvozu

1 ul. Psohlavců naproti domu čp. 422 20.10.2015 - 
přistavení
nejpozději 
do 10:00 
hod

21.10.2015 - 
odvoz
nejdříve 
v 8:00 hod

2 ul. Lelkova konec komunikace (parkoviště)
3 ul. Stanislavského nad parkem naproti domu čp. 528
4 ul. Mičurinova křižovatka s ul. Tichou (parkoviště)
5 ul. Bílovecká mezi domy čp. 115 a 117
6 ul. Stanislavského naproti domu čp. 582
7 ul. Polanecká vjezd vedle domu čp. 1/68 21.10.2015 - 

přistavení
nejpozději 
do 10:00 
hod

22.10.2015 - 
odvoz
nejdříve 
v 8:00 hod

8 ul. F. a A. Ryšo-
vých

křižovatka-ulice V Dubí (vedle 
garáží)

9 ul. Bří Sedláčků parkoviště u potravin Jarmar
10 ul. Polanecká naproti prodejny Autoprogres
11 ul. Luční naproti Rybasporu
12 ul. Elektrárenská před telefonní budkou
13 ul. Jelínkova na křižovatce s ul. Dr. Kudely 22.10.2015 - 

přistavení
nejpozději 
do 10:00 
hod

23.10.2015 - 
odvoz 
nejdříve 
v 8:00 hod

14 ul. E. Rošického u křižovatky s ul. E. Triolettové
15 ul. E. Rošického u křižovatky s ul. E. Triolettové
16 ul. E. Rošického před domem čp. 1072/2-obratiště
17 ul. Urbaníkova parkoviště nad Domem služeb
18 ul. Urbaníkova parkoviště nad Domem služeb

KONTEJNERY PRO VELKOOBJEMOVÝ ODPAD BUDOU PŘISTAVENY:

Blahopřání jubilantům
Do dalších let pevné zdraví, hodně lásky a spokojenosti v kruhu svých nejbližších 

vám přeje komise pro občanské záležitosti při Radě městského obvodu Svinov a za-
stupitelé městského obvodu Svinov.

Červenec
Vávra František
Svobodová Zdenka
Vencl Bronislav
Kašpaříková Darina
Kuta Vítězslav
Schwarzer Karel
Berka Milan
Fujáková Anna
Schmidtová Marie
Branžovská Světluška
Knoppová Růžena
Kratěnová Vanda
Rokyta Josef
Mičaník Oldřich

Srpen
Fuka Ivo
Ston Karel
Stodůlková Ilona
Haškovcová Hildegarda
Priesner Vladimír
Lhoťanová Vlasta
Píštěková Marie
Odstrčilová Anna 
Holušová Věra
Chlopáň Otakar
Picek Zdeněk

Září
Kubatková Vilma
Slíwová Dagmar
Blaštíková Věra
Kučera Pavel
Žohová Věra
Žídek Leo
Čoma Ladislav
Hurníková Věra
Václavíková Eva
Kaštovská Ludmila
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Jakou knihu jste v poslední době 
přečetli? Kdybyste se zeptali dětí, mnohé 
z nich by dlouze vzpomínaly. Všeobecný 
trend v naší společnosti je takový, že děti 
čtou málo. Přednost dávají počítačům, 
tabletům… Naše škola jim chce nabídnout 
alternativu. V letošním školním roce jsme 
se zapojili do dotačního programu MŠMT 
na podporu čtenářství žáků základních škol. 
V rámci projektu Čtení nás baví budou na 
naší škole probíhat čtenářské dílny. Ptáte 
se, o co jde? Jedná se o speciální hodinu 
v rámci českého jazyka, na kterou si děti 
donesou vlastní rozečtenou knihu. Pokud 
si nevyberou v domácí knihovně, nevadí. 
Z dotace škola zakoupí 300 ks dětských 

beletristických knih, které si děti budou 
moci půjčit ve škole. V dílně čtení bude pak 
část hodiny vyhrazena na tiché čtení vlastní 
knihy a část hodiny budou žáci plnit úkoly, 
které rozvíjejí porozumění textu. V loňském 
školním roce už v některých ročnících dílny 
čtení probíhaly. A jaké jsou výsledky? Dílna 
čtení je jednou z nejoblíbenějších hodin, 
děti si navzájem knihy doporučují i půj-
čují, žáci dovedou o svém čtení diskutovat 
a velmi uvědoměle si vybírat další knihy 
ke čtení. Učitelé, kteří se přípravě projektu 
o prázdninách věnovali, věří, že jejich žáci 
se stanou pravidelnými čtenáři a že kniha 
získá v jejich životě nezastupitelné místo.

Mgr. Jiřina Hrbáčová

Keramika, krásně špinavá práce s hlí-
nou, je nejen součástí naší práce s dětmi 
v ZUŠ, ale i velkým koníčkem. Pro nové 
zkušenosti v tomto oboru jsme si zajely do 
Podkrkonoší, do Kohoutova, abychom si 
vyzkoušely dvoudenní výpal v keltské peci 
na dřevo. Keltskou kulturou jsme se pak 
inspirovaly i při výběru témat pro příměst-
ský výtvarný tábor, který se konal před-
poslední prázdninový týden právě v ZUŠ 
Svinov a nesl název „Keltské inspirace“. 

Keltský „mišmaš“ v podobě ornamentů, 
symbolů, run apod. jsme využili při malbě 
obrazů, výzdobě polštářů, výrobě pracov-
ních zástěr, svícnů, talířů a dalších arte-
faktů. Nechyběla také spousta her venku 
či ve třídě. Závěrečná akce byla vzhledem 
k zákazu otevřených ohňů notně ochuzena 
o zahradní „keltskou“ párty, ale zato jsme 
poprvé měli výstavu v naší nové školní ga-
lerii ve sklepě. Srdečně vás tímto zveme na 
tuto výstavu, která potrvá do poloviny října.

Lucie Otisková, Lucie Petrošová

Posledních 14 dní v červenci se na 
Prostřední Bečvě konal letní tábor pod 
záštitou dětské organizace Šípáček. Sešli 
jsme se v hojném počtu 61 děti, 11 vedou-
cích a zdravotnice. Tábor se nesl v duchu 
motta „Z pohádky do pohádky“. Každý 
den děti plnily různé úkoly na téma dané 
pohádky a na závěr dne každý oddíl tuto 
pohádku ostatním popsal pár fakty. Nechy-
běla zde ani spousta míčových her, nočních 
bojovek, ani táboráku s kytarou, opékáním 
buřtů a vaření kotlíkového guláše. V blíz-

kosti areálu se nachází řeka, tudíž v letních 
vedrech přišlo svlažení nebo vodní hry 
vhod. Cely tábor byl ukončen oddílovým 
vyhodnocením a pro vedoucí velmi nároč-
ným balením všech věci. Poslední ,,slezi-
na“ se uskutečnila v baseballovém areálu 
Arrows Ostrava, kde už nedočkavě čekali 
rodiče na své ratolesti. Na závěr přestaveni 
oddílových pokřiků a těšíme se znova za 
rok!

Tomáš Ondra, Markéta Gottvaldová

V měsících červen – září se uskuteč-
nil projekt SMO Mob Svinov ve spolupráci 
se ZŠ a MŠ Ostrava – Svinov pod názvem 
„Sportem proti kriminalitě mládeže“ podpo-
řený dotací města Ostravy. Jednalo se o sérii 
sportovních turnajů a klání pro svinovské 
děti ve věku 6 – 15 let, která probíhala na 
hřišti ZŠ Bílovecká 10 a na fotbalovém hřišti 
ve Svinově. Do turnajů se postupně zapo-
jilo celkem 150 dětí. Šlo například o turnaj 
v přehazované, vybíjené, nohejbalu, malé 
kopané aj. Do akce se podařilo zapojit i děti 
z ubytovny v lokalitě Dubí, kterým jsme 
tímto zpestřili prázdninový pobyt. Věříme, 
že jsme všem zúčastněným dětem zpříjem-
nili čas, že jsme je podnítili k tomu, udělat 
něco pro své zdraví nebo je třeba jen potěšili 
drobnou odměnou na konci turnaje.

Radomíra Kostková

Čtenářské dílny v naší škole

Jak svinovská „zuška“
ke Keltům přišla

Letní tábor
Z pohádky do pohádky

Sportem proti 
kriminalitě 
mládeže

Tak se jmenuje projekt vypracovaný vy-
sokoškolskými učiteli pedagogické fakulty 
Ostravské univerzity, do kterého jsme se  
v loňském školním roce zapojili. Skvěle 
připravený a rozpracovaný program tohoto 
projektu obsahoval výjezdní víkendový 
kurz, víkendové přednášky na pedagogické 
fakultě a dvoudenní stáž v mateřské škole 

Oty Synka v Ostravě-Porubě. Chtěla bych 
tímto vyzvednout erudovanost a vstřícnost 
všech přednášejících  pedagogů a také to, 
že vše co bylo přednášeno jsme si hned 
prakticky prověřovali. Také stáž v MŠ Oty 
Synka byla výborně připravena. Účastí  
v tomto projektu jsme získali mnoho no-
vých poznatků a podnětů pro zkvalitnění 

a zpestření naší práce. Neopomenutelné 
je i to, že z investic tohoto projektu dosta-
neme do mateřských škol stavebnice a po-
můcky v hodnotě cca 50 000,-Kč. Projekt 
byl fi nancován evropskou unií a všem jejich 
organizátorům patří náš velký dík.

Jana Bailová
MŠ Rošického

Dílna techniky ve světě dětí – zážitkové tvůrčí 
dílny v rozvoji technického myšlení učitelů 
a dětí v mateřské škole

Vážení svinovští spolubydlící,
ráda bych vás jménem kulturní ko-

mise pozvala na zajímavou akci nazva-
nou Svinovský záchranářský den. Naše 
motivace uspořádat tuto akci byla dvojí.  
V první řadě je to 750.let výročí založení 
obce a pak bychom rádi přivítali začátek 
školního roku něčím užitečným a pro 
Svinov netradičním.

Ve spolupráci s Městskou policií ČR, 
Policií ČR, Integrovaným záchranným 
systémem, dobrovolnými svinovskými 
hasiči a dalšími organizacemi jsme vy-
tvořili zajímavé disciplíny pro děti, které 
oživí jejich paměť, prověří jejich doved-
nosti a hlavně přinesou spoustu zajíma-
vých zážitků. 

Na rodiče čeká bohatý program v po-
době přehlídky výcviku policejních koní, 
simulovaný zásah 112 při dopravní ne-
hodě a svou předpremiéru si u nás střih-
nou i policejní psi s novou ukázkou, jejíž 
premiéru pak můžete vidět na Dnech 
NATO 

Přijďte se vzdělat, pobavit a podpořit 
nás.

Kateřina Andrlová, Komise pro KMS
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V měsíci červenci proběhla v MŠ 
Polanecká 92 druhá etapa rekonstrukce. 
Opravy byly důkladně plánovány  již od 
prvního prázdninového dne, kdy podle 
vzoru již opraveného sociálního zařízení 
v přízemí budovy , bylo opraveno sociální 
zařízení v mezipodlaží.

Novou podobu získaly také schody před 
vstupem do budovy mateřské školy, které 
byly kompletně odstraněny a vybudovány 
schody nové,  s protiskluzovou úpravou.

Byla provedena výměna podlahové kryti-
ny v lehárnách a ve třídě Motýlci v I. patře, 
prostory byly nově vymalovány. Velkou 
změnou ve třídě Motýlci bylo odstranění 
příčky mezi třídou a hernou, čímž došlo 
k vytvoření jednoho velkého prostoru. Velká 
třída byla promyšleně rozdělena do jednot-
livých částí, které nazýváme centra aktivit, 
a vybavena novým účelným nábytkem. 
Tato centra stimulují děti ke hře a práci. 
Jsou to pracovní koutky, které umožňují 

hru i tvůrčí práci jednotlivcům i skupině 
dětí. Děti se mohou těšit na tato centra ak-
tivit: ateliér, dílna, domácnost, dramatika, 
knihy a písmena, pokusy a objevy, kostky, 
manipulační a stolní hry, hudba.

Za největší úspěch v získání dotací 
a grantů považujeme projekt MŽP „Vybudo-
vání zahrady v MŠ Polanecká v přírodním 
stylu“, o který požádalo vedení svinovské 
radnice koncem března letošního roku. Žá-
dost byla úspěšně vyřízená. Předpokládaný 
termín realizace je do konce roku 2015.

Tímto bychom chtěli poděkovat vedení 
městského obvodu Svinov v čele s bývalou 
starostkou Mgr. Lenkou Hruškovou za usi-
lovnou snahu zvelebovat předškolní vzdě-
lávací zařízení – MŠ Polanecká 92, která 
si nejen od dětí získala pojmenování PAS-
TELKOVÁ ŠKOLKA.

Bc. Pavlína Slováková
Lenka Olšarová

Stalo se již pravidlem, že v závěru 
školního roku jsou pro žáky naší školy 
organizovány zotavovací pobyty. Nejinak 
tomu bylo i letos. Zotavovací pobyt pro 
žáky 6.-9. ročníku se uskutečnil koncem 
června ve Velkých Karlovicích. 

Během pobytu žáci poznávali příro-
du toho koutu Valašska, podnikli výlety 
na Čarták a na rozhlednu Stratenec. Při 
návštěvě muzea ve Velkých Karlovicích 
se kromě prohlídky stálých expozic mohli 
seznámit i s ukázkou tradičních řemesel 
– výrobou sýrů, paličkováním krajek či 
s prací řezbářů. Pro děti 6. až 8. ročníku si 
lektoři ze Střediska volného času Ostrava-
-Zábřeh připravili dvoudenní zážitkový 
program, nabitý celou škálou her 

a nejrůznějších aktivit. Pro žáky 9. ročníku 
byl na poslední večer připraven rozlučovací 
večírek.

Děti i pedagogové budou jistě rádi vzpo-
mínat na příjemně strávený týden na Va-
lašsku. Celkový dojem byl umocněn jednak 
počasím, které bylo po celou dobu pobytu 
příznivé a přálo turistice i všem aktivitám 
v přírodě, jednak ochotou personálu horské-
ho hotelu Kyčerka, který se po celou dobu 
pobytu snažil vycházet nám všemožně vstříc 
a plnil všechna naše přání a požadavky. 

Všem účastníkům zotavovacího pobytu 
patří pochvala za slušné chování a vzornou 
reprezentaci školy.

Mgr. Svatava Zeinerová

V roce 2014 jsme začali zachycovat vaše 
vzpomínky v projektu Paměť Ostravy. Rádi 
ve sbírce pokračujeme a tentokrát vyhlašu-
jeme téma ČTENÍ V OSTRAVĚ.

Pamatujete si, kam jste chodívali 
pro knihy? Jak vypadala právě ta vaše 
knihovna? Jaká byla paní knihovnice? Co 
zvláštního si z vaší knihovny dodnes vyba-
vujete? Máte nějaké fotografi e z té doby?  
Jaká kniha pro děti vám utkvěla v paměti 
do dnešních dní? Lze srovnávat knihovny 
vašeho dětství a ty dnešní? 

Zajímá nás vaše zkušenost života 
v Ostravě ve spojení s cestami za knižní 
a čtenářskou kulturou.

Pište a noste své zapsané vážné i ne-
vážné vzpomínky do ústředí či kterékoli 
pobočky Knihovny města Ostravy, nebo 

posílejte na mailovou adresu kmo@kmo.cz.
Ozvěte se a natočíme vaše povídání na 
diktafon.

Termín? Příspěvky budeme přijímat 
a zpracovávat průběžně, první uzávěrku 
provedeme k 28. 2. 2016. Společně se se-
jdeme na slavnostním setkání u příležitosti 
Dne ostravských čtenářů ve čtvrtek 31. 3. 
2016.

Výsledky naší spolupráce budou posléze 
zpřístupněny na všech pracovištích KMO 
a potěší tak současné čtenáře. A co více: 
pomůžete nám zmapovat v archivech neza-
chycené všednodenní dějiny naší knihovny.

Těšíme se na spolupráci s vámi

Vaše Knihovna města Ostravy

Projekt: 
„Zvídavý 
předškolák“

  
Projekt je hrazen z rozpočtu statutárního 
města Ostravy – oblast školství

V rámci projektu „Zvídavý předškolák“ 
byly zapojeny všechny předškolní děti  
z našich tří MŠ. Cílem je podpořit nenásil-
ný přechod dětí z mateřských škol do školy 
základní.  S rámcové oblasti Předškolák 
a deváťák již proběhly tyto projektové dny:
-Velikonoční dílna – Připomenutí tradic 
Velikonoc
-Jak na to? – První pomoc, 
-Výukové programy pro děti k ochra-
ně ŽP ve Stanici mladých přírodovědců
-Hurá do přírody – Poznáváme faunu 
a fl óru v okolí. 

Na podzim nás ještě čekají dva projek-
tové dny:  

Kdo z koho? – Sportovní klání a Vy-
rob si sám – Seznámení se školní dílnou. 

V červnu proběhl v rámci grantu 
projektový den Hurá do přírody. Vydali 
jsme se z dětmi z MŠ a 9.A na Bečkárnu. 
Děti z MŠ byly rozděleny do skupin, každé 
skupině veleli dva deváťáci. Cestou musely 
děti splnit 5 úkolů  na téma fauna a fl óra 
v okolí. Bylo zajímavé pozorovat spolu-
práci a komunikaci ve skupinách, která se 
neustále zlepšovala. Na závěr byla hra, při 
které museli děti nasbírat co nejvíc víček 
v časovém limitu. Hru si zahráli i deváťáci 
a musím uznat, že i jim se dařilo! Loučení 
bylo velké a dětem z MŠ se akce moc líbila!

Vyhodnocení naší celoroční spolupráce 
a sladká odměna pro všechny byla tečkou 
za spoluprací s bývalou 9.A. Ráda bych jim 
i p.uč. Vavrošové poděkovala za vydařené 
akce a spolupráci! 

Markéta Gottvaldová

Rekonstrukce MŠ Polanecká 92

Zotavovací pobyt žáků
ve Velkých Karlovicích

PAMĚŤ OSTRAVY POKRAČUJE…
Komise pro občanské záležitosti při 

Radě městského obvodu Svinov

Vás srdečně zve na

PRAVIDELNÉ CVIČENÍ
PRO SVINOVSKÉ ŽENY

pod vedením rehabilitační pracovnice
 p. Svatavy Jaškové. 

Od 6. 10. 2015, každé úterý 9.30-10.30 
hodin, tělocvična ZŠ a MŠ Bílovecká 10.
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Kejkle paní magistry
Když byla po komunálních volbách 2014 

sestavena koalice v Zastupitelstvu MOb 
Svinov, v jejímž čele stála Mgr. Hrušková, 
nikdo netušil, jak významným způsobem 
forma jejího vzniku ovlivní politické dění 
ve Svinově. Na podzim roku 2014 byla 
sestavena koalice dle pravidel, která je 
možno charakterizovat slovním spojením: 
„Funkce za podporu“. V praxi to znamena-
lo zasednutí rozhodujícího přeběhnuvšího 
zastupitele v Radě MOb. Byla tak ustave-
na koalice s nejmenší možnou většinou 
a jediným cílem: Mgr. Hrušková se má stát 
starostkou. 

Pro Zastupitelstvo MOb to nebyla 
šťastná volba. Nová starostka nedokázala 
získávat podporu pro své projekty a tato 
její neschopnost vyústila v nedemokratické 
a přezíravé chování především k zastupi-
telům opozice. Na tuto skutečnost musela 
opozice reagovat. Neměla-li se stát jen 
fackovacím panákem Mgr. Hruškové, 
musela opozice iniciovat změnu, odvolat 
starostku a některé členy Rady a zvolit 
Radu i starostku novou. Motivací pro 
vznik této druhé Rady byla snaha o změnu 
poměrů v Zastupitelstvu. Při jejím vzniku 
se naplno projevila velkorysost lídrů 
politických uskupení: ODS, OSTRAVAK, 

NEZÁVISLÍ. Kteří dokázali obětovat své 
politické ambice ve prospěch nového týmu 
(Ing. Wieluchová - STAN, Ing. Žitník - Os-
travak, Mgr. Kojdecký - ODS, Ing. Broulí-
ková - ODS, Ing. Smetana - ČSSD). V době 
jejího vzniku byl považován za jednoho 
z oněch velkorysých (jemuž jde o stabilitu 
a nikoliv o osobní prospěch) i lídr KSČM 
pan Jiří Kusýn, který se vznikem této 
koalice souhlasil a její podobu významnou 
měrou ovlivňoval. 

Tato koalice však neměla dlouhého 
trvání. Hlavní slabinou této koalice byla 
důvěra v posledního z „velkorysých“. 
Politika stability a naděje ve změnu byla 
nahrazena politikou osobního prospěchu 
a konfrontace. Tato Svinovu přinesla sta-
rostu p. Kusýna a tvůrce v pořadí již třetí 
Rady  Mgr. Hruškovou ve funkci prvního 
místostarosty. Po formálně nestandardním 
(a právně nejistém) odstranění předchozí 
rady byla sestavena nejnovější kriticky 
křehká koalice jen pro uspokojení ambicí 
obou jmenovaných. Koalice, která ani 
v okamžiku svého vzniku (při hlasování 
o místostarostce Mgr. Hruškové a radní 
Ing. Bonkové) nedokázala jasně obhájit 
svůj názor. Koalice, která díky rezignaci na 
mandát zastupitelky za KSČM, měla trvání 
pouhý jeden jediný den. Tak mocenské 

ambice, krátkozrakost a bezohlednost 
dovedly Svinov do stavu naprostého cha-
osu. Jak správně napsala Mgr. Hrušková, 
bylo odděleno zrno od plev. Nová koalice 
Mgr. Hruškové má v zastupitelstvu hlasů 
9. Opozice má také hlasů 9. Žolíka má v ru-
kou náhradník za onu odstoupivší zastu-
pitelku KSČM. Ať jej položí na kterouko-
liv stranu, nevznikne nic jiného než další 
z křehkých koalic a to bez ohledu na směr, 
kterým se bude ubírat politický osud pana 
starosty.

Přišel čas na změnu. Možná budou mu-
set někteří z politických lídrů ve Svinově 
zažít ještě další krizi, než pochopí, že změ-
na je nevyhnutelná. Možná ji budou muset 
zažít i někteří voliči, aby byli při dalších 
komunálních volbách pamětlivi, že své ob-
čanské postoje prosadí spíše odevzdáním 
hlasovacího lístku než povykem v jednací 
síni. Svinovské zastupitelstvo je v nelehké 
situaci. Pojďme proto společně pracovat, ať 
si zasloužíme lepší budoucnost. Nebude to 
snadné, ale nic jiného nám nezbývá.

Tolik k aktuální politické situaci ve Svi-
nově posledního srpnového dne napsal

Daniel Žitník
Ostravak ze Svinova

15 mil. Kč pro Svinov za 9 měsíců je ne-
schopnost získat podporu pro své projekty? 

Nakolik lze jednat s opozicí, která je 
v zásadních otázkách vždy proti jen proto, 
že je opozice a může?

Kdo by nahradil Ing. Smetanu ve funkci 
radního poté, co byl připraven na nejbliž-
ším jednání zastupitelstva složit mandát 
radního?

Šlo opravdu o „obětování svých 
politických ambicí“ nebo jen o možnost 
(díky obětování se paní Ing. Wieluchové 
a MUDr. Gelnarové z hnutí STAN, které 
bez vypovězení koaliční smlouvy a před-
chozího varování přešly k opozici?) svrh-
nout fungující koalici, která ukázala, jak 
rychle lze naplňovat předvolební sliby? 

Zveřejnil už někde Ing. Žitník právní dů-

vody (právem se velmi rád ohání) pro odvo-
lání Mgr. Hruškové, Ing. Dvorského a pana 
Pščolky? Byli je schopni vysvětlit na 9. jed-
nání zastupitelstva přítomným občanům, 
které paní Ing. Poštová ve vývěsce ODS 
označuje za „zfanatizovaný dav“?

Snad jen s některými větami posledního 
odstavce nelze než souhlasit. Doufám, že si 
je pisatel a jeho věrní vezmou k srdci.

Mgr. Lenka Hrušková

Rybářský kroužek dětí ve Svinově 
na Bečkárně opět přijímá nové členy do 
našeho rybářského kroužku dětí. Náš 
kroužek patří dle rodičů dětí, kteří krou-
žek navštěvují, mezi jeden z nejlepších 
v tomto oboru.

Naši členové se naučí chytat naše 
sladkovodní ryby, poznají rostliny a živo-
čichy žijící v okolí našich vod. Zúčastňují 
se závodů pořádaných pro mladé rybáře 
v rámci celé ČR. V každém závodě patří-
me mezi nejlepší  a málokdy nevyboju-
jeme stupně vítězů. Kroužek již vychoval 
mnoho závodníků a mistrů v lovu ryb. 
Završením celoroční činnosti jsou velké 
jarní závody dětí na Bečkárně a jako bo-
nus  jezdíme na letní dětský tábor na naši 
přehradu -  Slezskou Hartu.

Setkáváme se vždy v pátek od 15:00 
hodin na Bečkárně – rybníky na Dubí – 
Svinovské tůně.

OKEM OSTRAVAKA

Pár otázek pro laskavého čtenáře

Kluci a holky!

Další informace na http://krouzek.msporuba1.cz/

Přijďte a sami uvidíte. Těší se na vás vedoucí  kroužku Radim a Honza
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Tábor uspořádala MS ČRS Ostrava - 
Poruba 1 pod vedením Milana Kratochvíla 
– Kraťase.

Tábor začal 12.8.2015 a na táboře nás 
přivítal hlavní vedoucí Kraťas. Ihned od 
příjezdu nás čekalo mnoho srandy, kterou 
vymysleli naši vedoucí. Proběhlo rozloso-
vání do družstev  (Pípaci, Swingři a Lovci) 
a všem byla přidělena vlajka s jejich 
symbolem. Hned na to jsme šli okusit kou-
páním vodu, ve které se proháněla hejna 
malých okounků. Poté jsme stavěli pří-
střešky na noční rybolov. Hned první den 
jsme lovili ryby po celou noc až do rána.

Hned druhý den po snídani nám byla 
vyhlášena hra na celý tábor a to získej jikry 
a za ně si nakup ceny. Tato hra byla per-
fektní a každý se jen trošku snažil,  mohl 
si nakoupit rybářské pruty s navijákem, 
krmné směsi, splávky, vlasce, ale i hrníčky, 
odznáčky, pexesa a mnoho dalšího – vše 
s rybářskou tematikou.

Velmi rádi jsme hráli hru, kdy nám 
Kraťas rozházel po okolí tábora kartičky 

s rybami našich vod a otázkami týkající se 
rybářského řádu. Každá otázka měla svou 
bodovou hodnotu a pokud odpověď byla 
správná, získali jsme jikry, pokud špatně, 
tak nám Kraťas jikry vzal. Každý se velmi 
snažil a za sebe mohu říct, že jsem se nau-
čil více než v kroužku.

Během tábor,a kdy jsme většinou 
chytali ryby a zkoušeli všechny způsoby 
rybolovu, jsme i hráli velmi mnoho zají-
mavých her – byly to hry jako Otesánek 
tábora, Pálivá paprička, Bahenní boj 
v plachtě – supr, jako i hra Evoluce, nebo 
hra pro drsňáky SAW, ale i jiné. Mnoho 
her se hrálo i v noci. A  nespat 24 hodin to 
bylo prostě něco nového a úžasného pro 
všechny.

No a nyní co jsme vlastně pochytali? 
Nejvíce jsme pochytali okounů na přívlač 
a dále kaprů, velkých cejnů a plotic. Chytli 
se štiky, všechny ryby, co jsme chytli, jsme 
pomocí fotoaparátu zvěčnili a pustili zpět 
do přehrady, nebyl prostě nikdo, kdo by 
něco nechytil -  a pardón - až na Kraťase,

ten prostě neustále po celý tábor věřil, že 
chytne sumce a proto měl neustále  na něj 
políčeno, ale měl hold smůlu, byl jediný, 
kdo nic nechytil.

Mimo tyto aktivity jsme hodně jezdi-
li na lodích, šlapali po okolních kopcích, 
hlavně hodně jsme se koupali,ale zároveň 
jsme uklízeli i břehy přehrady po návštěv-
nících – posbírali jsme 30 igelitových pytlů 
odpadků.

Je mi jasné ,že nemohu vyjmenovat 
všechny naše účastníky, kterých bylo 30, 
a ani všechny lidi z personálu, poněvadž by 
to zabralo mnoho místa, a proto na závěr 
chci poděkovat celémutýmu, který se o nás 
staral, za perfektní tábor – a za nádherné 
zážitky. Za rok jedeme znovu a už nyní nám 

Kraťas prozradil něco málo, o čem bude 
další tábor – už nyní se těším a myslím, že 
i ostatní.

Za všechny účastníky Honza Lubojacký

Více informací na http://krouzek.mspo-
ruba1.cz/fotogalerie-/fotogalerie-2015

Každý sport má svůj vrchol sezóny. 
V případě rybaření se jedná o Mezinárodní 
mistrovství České republiky v lovu ryb pla-
vanou (se splávkem). To letošní, pořádané 
18.-19.7. na Novomlýnských nádržích, 
bylo  pro naše družstvo složené ze členů 
MS Poruba 1 – Bečkárna  velmi důležité . 
Startovní listina týmů byla nabitá zvučnými 
jmény jak českých, tak zahraničních mistrů 
a vícemistrů světa i Evropy, účastnila se 
i družstva ze Slovenska, Maďarska a mnoho 
závodníků z Polska a Itálie hostujících 
v českých týmech. Družstev, která byla 
tvořena čtyřmi závodníky, startovalo 22. 
Závod probíhal na výborně připravené trati,  
táhnoucí se na hrázi pod obcí Pavlov.

Po pečlivém celodenním pátečním 
tréninku jsme na týmové poradě stanovili 
taktiku do závodu, která zněla jasně – lov 
s anglickým splávkem ve vzdálenosti 40 

m a pravidelné krmení. 
Jednou z velkých 
komplikací celého mis-
trovství bylo pekelné 
horko, přesahující na 
vyhřáté kamenité hrázi 
50 °C, ve kterém jsme 
se trápili denně bez 
přerušení kolem 7 ho-
din. Naštěstí u nikoho 
nedošlo ke zdravotním 
komplikacím.

Samotný závod se 
v sobotu vyvíjel dle 
našich představ, hlavní 
lovenou rybou byl cejn 
velký ve vahách od jed-
noho do tří kilogramů. 
Za čtyři hodiny závodu 
dokázali nejlepší 

závodníci v těchto 
rybách nachytat 
přes 40 kg. Kolegům 
z družstva se celkem 
dařilo, umístili jsme 
se na průběžném, pro 
nás velice dobrém, 6. 
místě. V hodnocení 
jednotlivců jsme měli 
našlápnuto k titulu 
mistra republiky, 
takže na taktice pro 
nedělní závod jsme 
nepotřebovali nic 
měnit.

Nedělní horko bylo 
ještě větší než v sobotu, 

mnoho závodníků mělo 
problém vůbec závod 
technicky zvládat, pro-
tože jim začaly umírat 
živé nástrahy (červi 
a patentky), což se uká-
zalo jako zlomové pro 
další vývoj závodu. Zá-
vodníci bojující o před-
ní místa v soutěži jed-
notlivců chytali velmi 
vyrovnaně a až do kon-
ce závodu nebylo jasné, 
kdo po sečtení výsledků 
z obou závodů zvítězí.

Kluci z družstva 
v nedělním závodě ještě 
vylepšili sobotní výsled-
ky a v celkovém hodno-
cení jsme se vyhoupli 

na krásné páté místo, což je vzhledem k ob-
rovské konkurenci vynikající výsledek. 

V soutěži jednotlivců utekl Radimovi ti-
tul mistra ČR, když to zjednoduším, o jednu 
rybu. Mistrem ČR se tedy po výborném vý-
konu v obou dnech stal Ladislav Konopásek. 
Titul vicemistra ČR získal Aleš Flanderka 
a Radim  se umístil na krásném třetím místě 
a družstvo vybojovalo výborné 5.místo, když 
na třetí místo mnoho nechybělo.

Chtěl bych touto cestou poděkovat všem 
našim borcům za nádherný zážitek a pře-
krásný výsledek.

Za místní skupinu Českého rybářského 
svazu Ostrava - Poruba 1 – Svinov 

předseda Kratochvíl Milan

Rybářský tábor na Slezské Hartě

Mezinárodní mistrovství České republiky 
v lovu ryb plavanou a fantastický výsledek 
svinovského občana Radima Vytřase

D TSKÝ DEN
5. ro ník akce škola za íná

V sobotu 19. zá í v 10:00 po ádá MS
ODS Svinov den plný her pro malé

p edškoláky, velké školáky a hravé rodi e.
P ij te se pobavit do areálu fotbalového

h išt TJ Vítkovice Svinov.
Ob erstvení a ceny zajišt ny.

LUKOST ELBA, VZDUCHOVKA, GOLF, TENIS,
KROKET, PETANQUE, AUTÍ KA ..........
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Nesprávné parkování vozidel
Vzhledem k nedávným událostem, především v souvislosti s hořícími kontejnery na parkovištích v blízkosti našich obydlí, si dovoluje-

me připomenout několik pravidel a smysl správného parkování. 
Preventisté SDH Svinov
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Lukáš Zálubski 732 287 041

Máme tady třetí vydání Svinovského 
hlasatele v tomto roce a sbor dobrovolných 
hasičů ze Svinova si pro Vás připravil třetí 
článek, tentokrát věnovaný  činnosti spor-
tovních družstev mužů, žen a veteránů.

V letošním roce jsme se rozrostli o ženské 
týmy. Do Moravskoslezské ligy jsme tedy 
přihlásili oproti roku 2014 o jedno družstvo 
navíc a to 1 ženský tým. Kalendář ligových 
soutěží se vůbec nezměnil a opět čítal 15 
kol. První kolo proběhlo 23.5. v Malenovich 
a poslední kolo nás čekalo 5.9. v Bartovich. 
4.kolo této ligy jsme také uspořádali u nás 
ve Svinově v areálu hasičské zbrojnice v so 
27.6. za účasti 60-ti družstev. 

Ale pěkně popořádku a začnu mužským 
družstvem. Nejlepším historickým umístě-
ním mužů v lize bylo z roku 2005 6.místo. 
Naše ambice pro letošní rok byly stejné jako 
v předešlých letech a to skončit do první 
desítky v konečném pořadí. To se nám začalo 
dařit už od první letošní soutěže. Po 5ti lig.
kolech jsme drželi krásné 4.místo. Poté jsme si 
sice pohoršili o jednu pozici, ale 5.místo jsme 
i přes výsledkovou krizi v srpnu udrželi až do 
posledního kola. Získali jsme za celou sezónu 
193b a o 2b udrželi již zmíněné krásné 5.místo 
z celkového počtu 26 družstev. Tímto jsme si 
vytvořili historicky nejlepší umístění v mužské 
kategorii v Moravskoslezské lize.  Během 
sezóny se i mužům podařilo na několik soutěží 
sestavit B tým. Dařilo se jim se střídavými 
úspěchy. Je ale dobře, že je z čeho čerpat a vy-
chovávat si takto mládež do let budoucích.

Pokračujeme informacemi o nových, 
ženských družstvech u SDH Svinov. Děvčata 
z A týmu  k nám přestoupili v zimním obdo-
bí a jednalo se o přestup tzv. hotového týmu. 
Nakoupily se dresy a další materiál a mohlo 
se vyběhnout. V minulosti se děvčatům již 
podařilo vyhrát  MS ligu a tak jsme byli 
v očekávání, jak se jim bude dařit u nás, ve 
Svinově. Jejich výkony byly tak trochu jako 
na houpačce. V konkurenci 8 ženských týmů 
se děvčatům podařilo některé lig.kola vy-
hrát, ale taky jich několik pokazilo. V koneč-
ném výsledku to stačilo se ziskem 137b na 
pěkné a možná nejméně populární 4.místo.  
Děvčata z Btýmu se složili z řad Svinovských 
členek SDH. Tento tým se několikrát sešel 
na trénink a vyrazili na 2 závody pro zkuše-
nosti. Je třeba podotknout, že některé členky 
tohoto týmu neměli s požárním sportem 
vůbec žádné zkušenosti a tak se jednotlivé 
pozice učili od samotného začátku. Uvidíme, 
zda budou děvčata i nadále pokračovat a zda 
se budou chtít zdokonalovat.

A nyní pár řádků o veteránském týmu. 
V letošním roce k nám věkově dorostla opo-
ra i mužského týmu Radim Zdražila. Naše 
vyhlídky k vet.lize tím pádem  byly optimis-
tičtější. Veteránská liga čítá jen 7.kol a tak se 
dá říct, že se chyby moc neodpouštějí.  V le-
tošním roce se do této kategorie přihlásilo 
celkem 11 družstev a největšími konkurenty 
pro nás byly týmy Oprechtic, Prchalova 
a Metylovic. Sezónu jsme rozběhli 2.místem 
v Malenovicích, poté jsme obsadili 

stejné umístění i v Oprechticíh a tímto vý-
konem jsme se ujali vedení v lize. Domácí 
Svinovskou soutěž jsme vyhráli a v Metylovi-
cích jsme obsadili 4.místo a stále jsme drželi 
průběžné vedení. Bohužel jsme na 5.kole ve 
Vrbici svůj pokus nedokončili a rázem se náš 
náskok ztenčil na 3b. Ve staré Vsi jsme opět 
nepotvrdili formu, ale i díky chybám soupeřů 
jsme nakonec obsadili 3.místo.  Na poslední 
ligové soutěži v Bartovicích jsme hájili 7mi 
bodový náskok na soupeře. Ten se nám i díky 
2.místu na posledním kole v Bartovicích po-
dařilo uhájit a my můžeme slavit titul v MS 
lize v kategorii veteránů nad 35l. 

Krom účasti v MSL se také SDH Svinov 
účastní pohárových soutěží v kraji. Na těch-
to soutěžích se snažíme udržovat si formu, 
vracet účast týmům, které navštívili i naší 
soutěž, dělat dobré jméno naší obci a v ne-
poslední řadě získat co nejlepšími výsledky 
a  fi nance na provoz našich družstev. Do uzá-
věrky tohoto hlasatele jsme se zúčastnili  54 
soutěžích v letošním roce.  Muži obsadili do-
hromady A i B tým 23x umístění na stupních 
vítězů, ženské týmy měli těchto medailových 
pozic 22 a veteráni 5x na bedně. 

Na závěr našeho článku bych chtěl všem 
členům našich družstev i vedení SDH Svi-
nov poděkovat za jejich účast a práci v druž-
stvech a podporu týmů od vedení sboru. 
Budeme se i nadále snažit udržet náš požár-
ní sport na vysoké úrovni a sbírat vavříny 
na hasičských soutěžích. 

Za SDH SVINOV Radim Kotala

Činnost mužských soutěžních družstev 
u svinovských hasičů v roce 2015
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Trenérky žaček uspořádaly v týdnu 16. 
– 21. 8. 2015 již několikátý ročník oddí-
lového soustředění. Letošního ročníku se 
zúčastnily především mladší žačky, starší 
žačky a starší žáci. O 30 svinovských hráčů, 
hráček a jejich kamarádů se v krásném are-
álu H-resort starali 3 trenéři, 1 instruktorka 
a 1 zdravotnice. 

Pro letošní ročník jsme si vybrali téma 
- VIKINGOVÉ. Opět se všechny hry tema-
ticky zaměřovaly na Vikingy a jejich život. 
V celotýdenní hře družstev vyhrál již druhý 
rok za sebou tým Izy Pščolkové.

Kromě her bylo každý den na programu 
také posilování, běh na čas, házenkářský 
trénink, kolektivní sportovní hry, neminulo 
nás ani úvodní a závěrečné testování. Stře-
deční odpoledne jsme si vyhradili pro pěší 
výlet na Opálenou. Starší žactvo si tento 
výlet zpestřilo zpátečním během k hotelu. 
Samozřejmě nechyběly ani klasické dvě 

noční hry. Dokonce jsme dvakrát využili 
bazénu k osvěžení a odpočinutí.

Z letošní sestavy sportovců se opět 
vytvořila skvělá parta. A tak jsme si kromě 
namožených svalů a únavy dovezli i nová 
přátelství.  

Nejlepší běžci: 
1. místo – Tomáš Benda
2. místo – Honza Michalek 
3. místo – Denis Pščolka

Nejlepší v individu-
álních hrách:
1. místo
– Terka Hlinková
2. místo
– Klárka Boturová
3. místo
– Víťa Valchař

Vítězové testování:
Kategorie mini:
    Radim Bernold
Kategorie mladších:
    Lucka Hlinková
Kategorie starších:
    Vevi Mikulová
Kategorie puberťáci:         
    Tomáš Benda

Za trenéry
 Klára Benešová, 
Jakub Wnetrzak 

a Mária Zelezníková

Házenkářské oddílové soustředění
v Kunčicích pod Ondřejníkem

     
TJ Sokol Svinov, oddíl národní házené 
     

Rozlosování II. ligy muž  - podzim 2015 
      
      6.9.2015 15:00 Svinov - Stará Ves 
    12.9.2015 16:00  Svinov -  Dobruška 
    13.9.2015 10:30 Svinov  - Humpolec 
    20.9.2015 10:00 MS Brno - Svinov 
    27.9.2015 15:00 Svinov - Draken Brno 
    3.10.2015 16:00 Opatovice     - Svinov 
    4.10.2015 10:30 Podhorní Újezd - Svinov 
  11.10.2015 13:30 Kokory - Svinov 
  17.10.2015 16:00 Svinov - Veselí 
  18.10.2015 10:30 Svinov - Ostopovice 

 
Rozlosování ostatních  družstev a další informace o národní 
házenénejen ve Svinov  najdete na našich internetových stránkách: 
www.hazenasvinov.cz  
 
Srde n  zveme naše fanoušky na zápasy podzimní ásti sout že. 
P ij te nás povzbudit.   
 
                                                               Výbor oddílu národní házené 
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Skončil nám volejbalový ročník 
2014/2015. Mistrovské soutěže městského 
přeboru žen a mužů dopadly pro náš oddíl 
TJ Sokol Svinov úspěšně. Ženy A celou 
soutěž s převahou vyhrály a prolomily tak 
sérii druhých míst z minulých let. Také 
ženy B obsadily za poslední roky nejlepšího 
výsledku a skončily na 6. místě. Stejně tak 
muži A podávali v sezóně dobré výsledky 

a v nesmírně vyrovnané soutěži obsadili 
třetí místo. A tak jedině muži B nejsou se 
svým umístěním na posledním 14. místě 
spokojeni. Většinu sezóny se potýkali s ne-
dostatkem hráčů, což nakonec vyvrcholilo 
tím, že pro novou sezónu družstvo mužů B 
do mistrovské soutěže nepřihlásíme.

Přes prázdniny jsme trénovali na antu-
kových kurtech a někteří i na písku. 

Závěr letní sezóny jsme si pak zpestřili účas-
tí družstev žen i mužů na tradičním a ob-
líbeném turnaji v Kopřivnici 22.srpna. Po 
výborných výkonech jsme ve skvělé atmo-
sféře získali v obou kategoriích druhá mís-
ta. Myslím, že na novou sezónu jsme dobře 
připraveni.

Za volejbal TJ Sokol Svinov
Karel Luňáček

Družstvo mužů v uplynulém ročníku 
druhé ligy obsadilo konečné třetí místo. 
Především poslední část sezóny byla vý-
sledkově, a místy i herně, úspěšná. 

Do nové sezóny vstupujeme bez velkých 
ambicí. Bohužel někteří mladí hráči nemají 
o házenou zájem a rozhodli se přerušit 
svoji činnost. Vzhledem k tomu, že právě 
tito hráči by měli být ve svém věku tahouny 
týmu, to není pro oddíl pozitivní skuteč-
nost. Prakticky se nám rozpadl první útok, 
který jsme celou jarní část sezóny piplali. 
Nyní nás čekají problémy při tvoření sesta-

vy a musíme nalézt novou koncepci vývoje 
do budoucna. Pozitivní zprávou je rozšíření 
„realizačního týmu“ o asistenta trenéra 
Lukáše Bordovského.

Druhá liga bude v nadcházejícím 
ročníku pravděpodobně o něco kvalitnější, 
neboť z nejvyšší soutěže spadly dva týmy 
– Opatovice a Draken Brno. Nezbývá nic 
jiného než se v těchto těžkých chvílích sem-
knout, jak už se to v minulosti několikrát 
podařilo a předvést na hřišti charakter. Po 
úvodních kolech II. ligy budeme chytřejší. 
První domácí utkání hrajeme v neděli

6. září od 15 hodin v tradičním derby proti 
Staré Vsi nad Ondřejnicí a následující ví-
kend (12. 9. – 13. 9.) nás čeká domácí dvou-
kolo s Dobruškou a Humpolcem.

Aktuální rozlosování a veškerý výsled-
kový servis naleznete na našich webových 
stránkách (hazenasvinov.cz) a facebooku 
(TJ Sokol Svinov - Oddíl národní házené). 
Všechny fanoušky zveme na naše nejen do-
mácí utkání.

Vít Horáček, trenér družstva mužů

Po odpočinkovém období 
prázdnin znovu postupně zapa-
dáme do obvyklého pracovně 
společenského života, z něhož 
nás v následujících třech měsí-
cích vytrhne několik svátečních 
dní. Rád bych na ně tímto 
článkem upozornil. 

Především je to svátek sv. Vác-
lava, českého knížete a patrona české 
země v pondělí 28. září. V tento den české 
státnosti si připomínáme nejen mimořád-
nou osobnost našich dějin, ale také ideál 
vládnoucí moci formované křesťanskými 
ideály požadující od těch, kterým je tato 
moc svěřená, vysoké standarty jak pro 
jejich osobní život, tak pro výkon jejich 
veřejné služby. To vše naznačují téměř 
posvátné insignie našeho národního života 
počínaje českými korunovačními klenoty 
se Svatováclavskou korunou přes Svatovác-
lavskou kapli v katedrále sv. Víta v Praze až 
po asi nejviditelnější a nejznámější symbol 
světců českého nebe na Václavském 
náměstí, kde je český kníže svatý Václav 
v doprovodu dalších českých světců: Voj-
těcha, Prokopa, Ludmily a Anežky. Nejde 
jen o historické artefakty či osoby a jejich 
připomenutí, ale o požadavek dostát výzev 
těchto velkých vůdčích (svatých) osobností 
našeho národního života.

O měsíc později prožíváme zvláštní 
kombinaci několika po sobě jdoucích 
občanských a církevních svátků: ve středu 
28. října výročí vzniku Československa, 
v neděli 1. listopadu slavnost Všech svatých 
a v pondělí 2. listopadu svátek zemřelých, 
známý pod názvem Dušičky. 

•  Výročí vzniku Československa je 
bohužel přes všechnu významnost a his-

toričnost této události trochu 
paradoxním svátkem, protože 
stát, který před téměř sto lety 
vznikl, dnes vypadá napros-
to jinak. V současnosti je 
proti době svého vzniku (když 
nezmiňujeme další historické 

turbulence) o 2/5 svého území 
a 3 miliony obyvatel menší. Což 

je fakt, který nás přes mnohé zásluhy 
mnohých osobností o jeho rozvoj musí 
nutně vést k zamyšlení, jak jsme doposud 
žili, jak žijeme a jak chceme žít dál. 

•  O slavnosti Všech svatých se v běžné 
populaci téměř neví, ale o to intenziv-
něji se v těchto dnech prožívají Dušičky. 
Navštěvujeme hroby svých blízkých, 
vzpomínáme a modlíme se. Oba svátky 
jsou velmi významné z hlediska lidského 
i náboženského. Učí nás brát vážně naši 
minulost v konkrét-
ních osudech našich 
předků, dávají nám 
prožívat kontinuitu 
našeho života a také 
nás učí otevírat se 
transcendentním pře-
sahům, tj. řečeno běž-
nou mluvou – věřit, že 
život smrtí nekončí. 
(Pseudokeltský Hallo-
ween, který se bohužel 
někde jako svátek 
prosazuje, je v lepším 
případě strašidelnou 
maškarádou pro děti, 
v horším případě pak 
návratem do nekul-
tivované primitivní 
religiozity.) 

O další měsíc později – v tomto roce 
v neděli 22. listopadu – přichází svátek 
Krista Krále, kterému je zasvěcen náš kos-
tel. Touto slavností se uzavírá církevní rok 
a začíná nové období, kterému říkáme ad-
vent. Něco končí a něco začíná. Obojí je pro-
žíváno v jistotě, že Pán Bůh je někde nějak 
stále s námi a že od nás se žádá, abychom se 
ho učili hledat ve svých bližních či přímo ve 
svých nejbližších. V následujícím týdnu se 
pletou adventní věnce, nacvičují dětská vy-
stoupení a chystá se předvánoční jarmark. 
V sobotu 28. listopadu se večer slavnostně 
rozsvítí (před-)vánoční strom a v neděli se 
v kostele požehnají adventní věnce. V těch-
to dnech se také uzavře pro nás svinovské 
významné období oslav 750 let první zmín-
ky o naší obci. 

O každém z těchto svátečních dnů by se 
dalo mnoho napsat, každý však – proto je 

to ostatně sváteční den 
– v sobě nese skryté po-
selství o tom, že světlo 
přemáhá tmu, dobro je 
mocnější než zlo, života 
silnější než smrt. Toto 
všechno pak – sečteno 
a podtrženo – v tom 
posledním nejzazším 
součtu dává tušit jis-
totu Boží přítomnosti, 
pomoci a ochrany. 

Přeji všem svinov-
ským občanům, ať 
v nastávajícím období 
dokážeme nejen výkon-
ně pracovat, ale také 
dobře slavit. 

P. Dr. Jan Larisch, 
řím. kat. farář

Volejbal TJ Sokol Svinov

TJ Sokol Svinov – družstvo mužů

Slavení svátečních dní
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Jak již bylo před časem avizováno, 
proběhla v létě renovace fasády věže 
Husova sboru. S potěšením lze konstato-
vat, že se dílo podařilo a věž se opět stala 
působivou dominantou této svinovské 
části. Ohlasy na proměnu zvonice jsou 
veskrze pozitivní. Těm, kteří se ptají na 
zvolenou barvu, přinášíme objasnění od 
našich předků, kteří ihned po dostavbě 
kostela v roce 1934 zanechali toto svědec-
tví: „Vpředu ve schodech vyčnívá daleko 
viditelná bílá věž čtyřhranná, 23 m 
vysoká, ukončená husitským sluncem 
s paprsky, uprostřed něhož je červený 
plochý kalich…“ Dá se tedy říci, že se po 
81 letech uskutečnil návrat ke kořenům. 
Pěknější vzhled kostela je také vhodným 
příspěvkem pro letošní výročí památek 
mučednické smrti Jana Husa a první 
písemné zmínky o naší obci. 

Poděkování patří místní stavební fi rmě 
SV UNIPS s.r.o., zastoupené Ing. Stani-
slavem Březinou. Děkujeme také všem, 
kteří letos fi nančně podpořili tento 
záměr a zejména těm, kteří dlouhodobě 
podporují Husův sbor nejen fi nančně, ale 
především svým osobním  nasazením, 
obětavostí a nezištnou ochotou pomoci. 
Je to jistě bohulibá činnost a modlitby 
všech v domě Božím naplňují smysl exi-
stence této stavby. Nezbývá než všechny 
spoluobčany pozvat dovnitř k bohosluž-
bám, dalším obřadům, koncertům či 

přednáškám. A dá-li 
Pán, snad se časem 
podaří obléci do nového 
hávu i loď kostela. 

Přeji všem občanům 
pěkný podzim a těším se 
na případné setkání. 

Tomáš Chytil, 
farář Církve 

československé husitské

Proměna Husova sboru
KURZY ANGLIČTINY NA FAŘE VE SVINOVĚ

VÍCE INFORMACÍ NA

valeria.smyrova@seznam.cz
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MORAVSKOSLEZSKÁ ROZVOJOVÁ ZÓNA: VYNIKAJÍCÍ ZÁZEMÍ PRO FIRMY
Z OBORU FARMACIE A ZDRAVOTNICTVÍ
Česká vláda letos v červenci schválila po-
skytnutí dotace ve výši 750 mil. Kč na fi -
nancování rozvojového území Barbora 
v Karviné. Tento brownfi eld je spolu s úze-
mími František II a Dukla součástí Morav-
skoslezské rozvojové zóny, která patří pro 
investory k nejperspektivnějším v ČR. Je 
velmi vyhledávaná automobilovými výrob-
ci a jejich subdodavateli, kterých v kraji 
působí několik desítek. Nabízí vynikají-
cí zázemí i pro další průmyslové sektory, 
např. pro farmacii a zdravotnictví. Nedávný 
vstup švédského výrobce profesionálních 
zdravotnických prostředků Mölnlycke He-
alth Care ProcedurePak do brownfi eldu 
Dukla, kde na ploše 7 ha postaví svůj nový 
výrobní závod o celkové investici okolo 1,6 
mld. Kč a zaměstná 290 lidí, se může stát 
stimulem pro příchod dalších společností 
v oboru farmacie a medicíny. Vstup nových 
investorů do Moravskoslezské rozvojové 
zóny může velkou měrou přispět k další 
proměně celého regionu, k lepšímu životu 
jeho obyvatel i širší nabídce pracovních 
příležitostí.
 
Farmacie: jeden z motorů
evropské ekonomiky
Farmacie se považuje za jedno z klíčo-
vých odvětví budoucnosti. Jeho role se 
v souvislosti se stárnutím evropské popu-
lace i se sílícím trendem vyspělých zemí 
po lepší kvalitě života jejich obyvatel bude 
dále zvyšovat. V Evropě žijeme v průměru 
o 30 let déle než naši předkové před sto 
lety – a to i díky pokroku ve zdravotnictví, 
s nímž je úzce spojen výzkum, vývoj a far-
maceutický průmysl. Evropa chce být kon-
kurenceschopná USA i rychle rostoucím 
ekonomikám (Brazílie, Čína), a proto musí 
farmacii včetně výzkumu a vývoje i nadále 
rozvíjet. Sektor vytváří velké množství pra-
covních příležitostí. Podle údajů Evropské 
federace farmaceutických odvětví a aso-
ciací farmaceutický průmysl v zemích EU 
nyní zaměstnává na 700 000 lidí. A právě 
Moravskoslezský kraj s územími František 
II, Dukla a Barbora se může díky příznivým 
podmínkám pro investory stát dalším cent-
rem tohoto průmyslu v Evropě.

Farmacie a související obory
 mají v ČR úspěšnou tradici
Farmacie je u nás od 90. let jedním z od-
větví, do něhož vedle automobilového prů-
myslu a informačních technologií proudí 
nejvíce investic. Je tradičním vývozním 
odvětvím země a je zde pořád na vzestu-
pu. České fi rmy vyvážejí stále více zdra-
votnické techniky a zařízení pro nemoc-
nice. Patří mezi světovou špičku v oboru 
a staví nemocnice a kliniky od afrického 
Gabonu přes Papuu-Novou Guineu až 
po Trinidad a Tobago. Vývoz v roce 2014 
vzrostl o 60 % a dosáhl 25 mld. Kč. Ve-
dle toho se Česko může pyšnit vynikající 
infrastrukturou včetně specializovaných 
univerzit, medicínských a biotechnolo-
gických center excelence a výzkumných 
center (např. 4Medical Innovations Ostra-

va - biomedicínské translační centrum pro 
rozvoj regenerativní medicíny, BIOCEV 
Praha, CEITEC Brno, FNUSA-ICRC Brno, 
IMTM Olomouc). V minulosti si ČR získala 
reputaci ve farmacii i díky mezinárodnímu 
renomé, jemuž se těší fi rmy Léčiva (nyní 
česká farmaceutická jednička Zentiva) 
a Galena (nyní Teva Pharmaceuticals CR 
jako součást nadnárodní skupiny Teva). 
Navíc se u nás daří výzkumu v oblasti 
medicíny a přírodních věd: čeští věd-
ci mj. objevili zákony dědičnosti (Řehoř 
J. Mendel) a čtyři základní krevní skupiny 
(Jan Janský), vyrobili kontaktní čočky (Otto 
Wichterle) a objevili řadu antivirotik vyu-
žívaných při léčbě HIV/AIDS či hepatitidy 
typu B (Antonín Holý). 

Moravskoslezský kraj: 
skvělé podmínky pro fi rmy 
působící ve farmacii a medicíně
Důkazem, že region poskytuje společnos-
tem z farmaceutického průmyslu a sou-
visejících oborů atraktivní zázemí pro je-
jich fungování a další rozvoj, je působení 
fi rmy Teva Pharmaceuticals CR, dvojky 
českého trhu s generickými léčivy (hned 
po Zentivě). Ve svém výrobním závodě 
v Opavě zaměstnává na 1 400 lidí; je jed-
ním z největších výrobců ve střední Evro-
pě a významným exportérem, především 
na americký trh. Mezi další fi rmy z oboru 
patří FAVEA (Kopřivnice), Walmark (Tři-
nec) a Mölnlycke Health Care (Karviná). 
V Olomouckém kraji navíc působí společ-
nosti FARMAK a OlChemIm. V dosahu 
100 km mají sídlo Saneca Pharmaceuti-
cals (Hlohovec) a HBM Pharma (Martin), 
v Bratislavě působí Glenmark Pharmaceu-
ticals a NYCOMED. Mezi výhody Morav-
skoslezského kraje pro fi rmy z oboru 
farmacie a medicíny lze uvést mj. výhod-
nou polohu v blízkosti Slovenska a Polska 
(z regionu lze také velmi dobře zásobovat 
jak trhy EU v západní Evropě, tak i v Rus-
ku, Bělorusku a na Ukrajině), skvělou infra-
strukturu a dopravní dostupnost, průmyslo-

vou tradici a s ní spojený dostatek kvalifi ko-
vaných pracovních sil, velký potenciál pro 
výzkum a vývoj a také významné investiční 
pobídky i podporu ze strany státu a místní 
samosprávy.

Moravskoslezská rozvojová zóna - 
atraktivní synergie 
pro budoucí investory
Vzájemná blízkost území František II, Duk-
la a Barbora, která spadají do Moravsko-
slezské rozvojové zóny, vytváří významné 
operační synergie – např. směrem k dal-
ším farmaceutickým fi rmám působícím 
v Moravskoslezském kraji i v jeho dosahu, 
ke zdejším logistickým společnostem i dal-
ším partnerům – např. z oblasti výzkumu 
a vývoje. Synergické efekty Moravsko-
slezské rozvojové zóny lze nejlépe 
ilustrovat na rozhodnutí společnosti 
Mölnlycke Health Care ProcedurePak. 
Ta dosud působila v průmyslové zóně 
Nové Pole v Karviné a pro svou expanzi si 
vybrala právě nedaleký brownfi eld Dukla. 
Emmanuel Chilaud, generální ředitel vý-
robního závodu Mölnlycke v Karviné, vy-
světluje: „Nejdůležitějším kritériem výběru 
našeho potenciálního nového působiště 
byla blízkost Karviné. Dalšími aspekty, kte-
ré jsme přirozeně museli vzít v úvahu, byla 
logistika, fi nance a lidské zdroje. V celko-
vém souhrnu proto byly pro nás Havířov 
a rozvojové území Dukla tou nejatraktiv-
nější volbou.“ Eduard Heczko, náměstek 
primátora Havířova, dodává: „Realizace 
záměru společnosti Mölnlycke přinese pro 
město nejen tolik potřebná pracovní místa, 
ale bude mít i navazující efekty: využití vol-
ných bytů pro jejich zaměstnance, zvýšení 
kupní síly místních obyvatel a tím i pod-
poru podnikání v oblasti obchodu, služeb 
či kultury. V neposlední řadě to může být 
impulsem pro další potenciální zájemce, 
kteří budou chtít umístit své podnikatelské 
aktivity v areálu bývalého Dolu Dukla.“

Text otištěn na základě smlouvy o reklamě.

Schéma: významné farmaceutické společnosti v dosahu Moravskoslezské rozvojové zóny
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Rada městského obvodu Svinov 

vás zve na 

Vánoční jarmark, 
který se bude konat  

29. 11. 2015 od 10 hodin před kostelem Krista Krále. 

V 16 hodin bude rozsvícen tradiční vánoční strom. 

Komise pro občanské záležitosti
při Radě městského obvodu Svinov

Vás srdečně zve na

MIKULÁŠSKÉ  SETKÁNÍ 
SENIORŮ

které se uskuteční dne

3. prosince 2015

v jídelně ZŠ Bílovecká 10 

od 15:30 hodin.


